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La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Teòricament vosté ha d’usar el segon que li queda. Els 
poquets segons que li han quedat al senyor Caballero, anem 
a ser flexibles.

Quan vullga, senyoria .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Gràcies, presidenta .

Senyor Caballero, o que vosté no escolta. Perquè li he dit 
que les polítiques anem a tenir-les en continuïtat en tot allò 
que hem anat desenvolupant fins ara i els competents estan 
claríssims . I vosté ho hauria de saber .

I després, per favor, senyor Caballero, vostés sempre pensen que 
són els adalils en tot allò que han desenvolupat com a gestors, i 
la veritat que si jo li posara uns quants exemples del nefast o la 
nefasta gestió que vostés han anat desenvolupant, caurien de 
cul, una rere altra. Per favor, com li he dit sempre, col·labore, pose 
propostes damunt la taula, perquè segur que li anirà moltíssim 
millor a vosté i a tots els valencians i les valencianes .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Continuem amb la pregunta 563, formulada pel diputat 
Carlos Gracia, del Grup Parlamentari Ciudadanos, al conse-
ller d’Economia Sostenible, Sectors Productius, Comerç i 
Treball, sobre la situació en la qual es troba Fira València. 
Serà formulada pel diputat Toni Woodward.

Quan vullga, senyoria .

El senyor Woodward Poch:

Bien . Buenas tardes, señor conseller .

Empiezo con un par de preguntas.

¿Qué está pasando con Feria Valencia? O, mejor dicho, ¿qué 
le están haciendo a Feria Valencia, señores del Botànic, 
señor conseller?

La legislatura pasada, en estas mismas Cortes, tramitamos una 
comisión de investigación para esclarecer la gestión de las 
instituciones de Feria Valencia y de IFA. Una nefasta gestión 
de la etapa del PP que se tradujo en un agujero económico 
de deuda de más de mil millones de euros, en el caso de Feria 
Valencia, por una mala planificación, más que de gestión.

La comisión empezó y terminó en la anterior legislatura y 
ahora tenemos que mirar hacia el futuro, debemos reponer-
nos y aprender de los errores. Pero, el problema es que lleva-
mos más de seis años de gestión del Botànic y no tenemos 
ni una sola medida ni hoja de ruta definida por el Consell 
para la gestión de Feria Valencia. O, mejor dicho, cada mes 
nos encontramos con un nuevo capítulo en la lucha de poder 
entre Economía y Hacienda, entre Compromís y el PSPV, más 
sombras que luces en el mestizaje de este Consell para la 
solución de Feria Valencia. Y todo pese al Decreto ley 7/2017, 
de 29 de diciembre, de la reestructuración de su deuda y de 
la nueva gestión, que ya parece ser que se le ha enquistado al 
Consell del Botànic y que dejaba todo encarrilado.

Los tiempos cambian, las tecnologías avanzan, los merca-
dos son cada vez más competitivos, y ello también afecta a 
una institución como es Feria Valencia y, encima, se une el 
más de un año en el que Feria Valencia ha estado parada. 
Entenderemos por qué es ahora más necesario que nunca 
remontar esta institución y mejorarla como se merece.

La COVID nos ha dado esa oportunidad, con el nombre de 
fondos europeos de recuperación, unos fondos marcados por 
la digitalización, la sostenibilidad, la innovación, la tecnolo-
gía. Debemos aprovechar esa oportunidad. De hecho, en el 
año 2020, Feria Valencia ha terminado con un resultado nega-
tivo de 92 millones de euros, derivados del procedimiento de 
subrogación de la deuda, es verdad, pero también con unos 
tres millones negativos por culpa de la pandemia. La situación 
aboca a la institución ferial, a muy corto plazo, a la insolvencia, 
según advierte el informe del director general de Feria Valencia, 
Enrique Soto, que ha trasladado al comité ejecutivo de la feria, 
en el que dice que no se podrá cumplir, regular y puntualmente, 
con sus obligaciones y, de hecho, señala también que ni tan 
siquiera podrá atenderse el pago de las nóminas.

Ante toda esta situación, lo que urge es aclarar la forma jurí-
dica que adoptará la institución, regular Feria Valencia y 
también IFA. Pero la falta de entendimiento inicial entre la 
conselleria de economía y la conselleria de hacienda sobre 
la personalidad jurídica de la institución se ha resuelto, al 
final, a la fuerza, por un informe emitido de la abogacía de 
la Generalitat, en el que aboga por la conversión de Feria 
Valencia en una corporación de derecho público, al ejemplo 
de las cámaras de comercio . Le vuelvo a indicar, seis años al 
frente el Consell, cuatro años desde el decreto. Una falta de 
entendimiento entre las dos administraciones que ha retra-
sado, más si cabe, la necesaria regulación de la institución.

Es necesario conocer los plazos, conocer cuáles van a ser las 
actuaciones a medio y largo plazo de la conselleria de economía, 
cuándo vamos a ver la regulación que determine la personali-
dad jurídica y la organización de las instituciones feriales de la 
Comunidad Valenciana. Y, de ello, nuestra pregunta: ¿qué medi-
das va a poner en marcha la conselleria de economía, ante la 
inminente situación de insolvencia de Feria Valencia y el retraso 
de llevar a cabo el contenido del Decreto ley 7/2017?

Y termino, señora presidenta. ¿Tendremos que solicitar una 
comisión de investigación, pero, esta vez, por la gestión y el 
retraso del Botànic en encontrar una solución a Feria Valencia?

Muchas gracias . (Aplaudiments)
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La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Ha expirat vosté el temps en la seua primera intervenció .

Té la paraula l’honorable conseller d’economia per a donar 
resposta .

Quan vullga, senyoria .

 
El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Sí, moltes gràcies, presidenta .

Senyor Woodward, anem a vore, la primera pregunta: què 
està passant en Fira València? Vosté ho ha contestat. Mil 
milions i un d’eixos exemples que li haguera pogut posar 
al senyor Caballero d’eixa nefasta gestió del Partit Popular 
quan està governant; sols un, hi ha infinits, eh?, hi ha infi-
nits. I eixa és la realitat i hem de partir d’ahí. I, a partir de la 
nefasta gestió, nosaltres estem reconduint eixa situació que, 
per un altre costat, li he de dir que no és fàcil, no és fàcil.

Per tant, vosté fa la pregunta i parla: «la inminente situa-
ción de insolvencia de Feria Valencia .» Eixa pregunta entre 
crec que en el mes de gener, clar. I quan arriba? Quan arriba 
a preguntar-me-la? És a dir, resulta que, si era tan inmi-
nente, com jo he de constestar-li a esta pregunta set mesos 
després? (Veus) Vull dir, jo el que crec és que en això també 
han de ser vostés una miqueta conseqüents i jo crec que jo 
comparec, jo comparec prou en aquesta cambra i li haguera 
pogut contestar aquesta qüestió, doncs, probablement, en 
el mes de febrer, no?, si vostés hagueren volgut. Per tant, és 
evident que el suport del Consell a les fires és palpable.

I, mire, durant el període en què ha governant el Botànic, 
2015-2021, la Generalitat ha injectat quasi dos-cents mili-
ons d’euros a Fira València, quasi dos-cents milions d’euros. 
Això és donar suport o no donar suport?

Després, vostés confonen el treball que estem fent des de 
les diferents conselleries i les propostes que estem fent, de 
manera conjunta o en les competències que té cadascuna de 
les conselleries, al voltant dels dos decrets que vam aprovar 
ací, el 7/2018 i el 8/2018, de lluites de poder. Per favor, per 
favor, que som la mateixa institució i estem treballant per a 
resoldre un tema, torne a repetir-li, complexe. I no hi ha falta 
d’enteniment, no hi ha falta d’enteniment.

Mire, l’any passat, quan l’activitat firal va cessar totalment, 
com a conseqüència de les restriccions imposades per la 
mobilitat de les persones i la institució firal va patir una 
davallada radical d’ingressos, al temps que les despeses fixes 
continuaven sent importants, el Consell vam aprovar un 
decret d’ajudes directes per import de 800 .000 euros, també 
per a IFA, i a dotar-la de recursos econòmics per a fer front 
a la paràlisi de l’activitat econòmica i a les despeses neces-
sàries per a poder continuar amb la seua activitat econò-
mica i empresarial –ho dic jo per la pregunta que vosté fa–. 
Es tracta del Decret 149/2020, de 2 d’octubre, del Consell, 
d’aprovació de les bases reguladores per a la concessió 
directa d’una subvenció per al manteniment de l’estructura 

de personal i despeses de funcionament de la Fira Mostrari 
Internacional de València .

A més, de manera imminent, la Generalitat s’acollirà al nou 
marc temporal de la Unió Europea relatiu a les ajudes esta-
tals destinades a recolzar l’economia en el context de l’actual 
pandèmia COVID-19, el que permetrà la concessió directa 
de fins 10 milions d’euros per a sufragar les despeses estruc-
turals i mantenir les institucions firals en marxa, mentre dure 
l’actual situació. I això ja va en marxa. És a dir, eixos 10 mili-
ons seran 800.000 més 9,2 que concedirà el Consell.

A més a més, pel que fa a la situació del pagament a proveï-
dors, cal apuntar que, en el FLA de març 2021, la Generalitat 
Valenciana va incloure factures vençudes de Fira València 
per import de 3,9 milions . En el FLA de juliol de 2021 també 
la conselleria d’economia ja li ha dit a la d’hisenda que ha 
d’incloure en el mateix 1,3 milions i així serà. En conseqüèn-
cia, no hi ha cap situació imminent d’insolvència de Fira 
València, com erròniament sembla que suposen vostés.

I, d’altra banda, si vol que ho arreglem, si han llegit la premsa 
–que els agrada llegir la premsa i actuar en funció de la 
mateixa–, han vist en aquestos últims dies que hi ha hagut 
un acord, que anem a una mercantil. I, per tant, si tiren d’he-
meroteca, sabran, exactament, què és el que proposava este 
conseller fa moltíssims anys i això és el que també cal vore, 
mirar un poquet la història. I jo els recomane que, si volen 
mirar la història, doncs, lligen un poquet més la premsa des 
de fa uns quants anys cap ací i voran que control públic, 
gestió flexible. I això és el que anem a fer de Fira València.

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

 
La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Continuem amb la pregunta 809, formulada pel diputat 
David García i la diputada Ana Vega, del Grup Parlamentari 
Vox Comunidad Valenciana, al Consell, sobre els plans de 
formació de Labora i serà substanciada pel conseller d’Eco-
nomia Sostenible, Sectors Productius, Comerç i Treball. La 
pregunta serà substanciada pel senyor García . (Veus)

Gràcies, senyoria .

Té la paraula l’honorable conseller.

 
El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Sí, moltes gràcies, presidenta .

Senyor García .

Senyories .

L’objectiu és que les persones tinguen les eines bàsiques per 
poder desenvolupar la seua feina de la manera més eficient 
possible .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)


